

be held and administered by His Majesty for the benefit of the Indians free of all claims, liens or trusts by Ontario.

That adhesions to Treaty Number Nine, copy of which Adhesions is here to annexed, marked Schedule "A", entered into between the said Commissionners and the Indians under the authority heretofore referred to, provide for the setting aside, through the said Commissionners, such reserves for each Band as is provided for by the said aforementioned Treaty at such places or locations as may be arranged between the said Commissionners and the Chiefs and Headmen of each Band.

That, by Ontario Statute, 1912, ch. 3, the Legislative Assembly of the Province of Ontario consented to recognize the rights of the Indian inhabitants in the territory added to and now included in the Province of Ontario by The Ontario Boundaries Extension Act, Statutes of Canada, 1912, Chapter 40.

That said Commissionners appointed to negotiate said extension of said James Bay Treaty Number 9, among other things, reported that,—

"A band of Indians residing in the vicinity of Deer Lake within the territory included in Treaty No. 5, signed Adhesion to said Treaty on the 9th June, 1910, and under its conditions were assured a reserve in the proportion of 32 acres per capita. At this time the territory formed no part of the Province of Ontario, it being then part of the Northwest Territories. A final selection of the reserve had not been made and although the band in 1910 resided in the vicinity of Deer Lake and the members have since changed their abode and are now in larger numbers resident about Sandy Lake, situate within territory covered by the Commission under which the undersigned Commissionners are functioning.

In 1910 when this band was admitted they numbered 95, augmented in the year following by 78 Indians transferred from the Indian Lake band resident in Manitoba. These numbers have now increased to 332, and as the Island Lake Indians have been allotted their reserve and have had it duly surveyed on a basis excluding those transferred to the Deer Lake band, the latter are now entitled to a grant."

That the Deer Lake band of Indians desires that a reserve be set aside for said band.

That the places or locations for the reserves set aside for each band of Indians, whose Chiefs and Headmen in the years 1929 and 1930 signed the Adhesions to Treaty No. 9, have been arranged between said Commissionners and the Chiefs and Headmen of each respective band of Indians.

That the places or locations of said reserves so set aside and so arranged between the said Commissionners and the Chiefs and Headmen of each respective band of Indians are set forth in the Report of Commissionners *re* Adhesions to Treaty No. 9 for the year 1930, in which Report said Commissionners recommend:—

"(a) That the surrender made in the year 1905 by the Indians of such portion of the territory then in the North-

ses lorsque ces réserves ont été confirmées comme appartenant à Sa Majesté et comme étant administrées par Elle au profit des Indiens en franchise de toute revendication, droit de rétention ou fiducie par l'Ontario.

Que les adhesions au Traité numéro 9, copie desquelles adhesions est ci-jointe et intitulée Annexe «A», conclues entre lesdits commissaires et les Indiens en vertu de l'autorité déjà citée, prévoyaient la désignation, par lesdits commissaires, de telles réserves pour chaque tribu tel que prévu dans le Traité ci-dessus mentionné aux lieux et endroits choisis conjointement par lesdits commissaires et les chefs de chaque tribu.

Que, en vertu du Statut de l'Ontario, 1912, ch. 3, l'Assemblée législative de la province de l'Ontario a consenti à reconnaître les droits des habitants indigènes dans le territoire annexé à la province de l'Ontario, et maintenant compris dans cette dernière, par la Ontario Boundaries Extension Act, Statuts du Canada, 1912, chapitre 40.

Que lesdits commissaires nommés pour négocier cette extension dudit Traité de la Baie James numéro 9, entre autres choses, ont rapporté.

que, ...

«Une tribu d'Indiens, habitant dans les environs du lac Deer dans les territoires visés par le Traité numéro 5, a signé l'adhésion audit Traité le 9 juin 1910 et, en application de ces conditions, s'est vue garantir une réserve d'une proportion de 32 acres par habitant. A cette époque, le territoire n'était pas compris dans la province de l'Ontario puisqu'il faisait partie des territoires du Nord-Ouest. Le choix final de l'emplacement de la réserve n'avait pas été fait et bien que la tribu habitait en 1910 les environs du lac Deer et que les membres ont depuis changé leur lieu de résidence et son maintenant plus nombreux dans les environs de Sandy Lake, situé dans les territoires dépendant de la Commission en vertu de laquelle les commissaires soussignés sont habilités à agir.

En 1910, lorsque cette bande a été reconnue, elle comptait 95 indiens et 78 autres s'y sont ajoutés l'année suivante. Ils venaient de la réserve du Lac Indian au Manitoba. A l'heure actuelle, ils sont 332. comme les indiens d'Island Lake ont pu s'établir sur une réserve dûment surveillée à l'exception de ceux de la bande du Lac Deer, on a accordé à cette dernière une subvention.»

Que la bande Indienne du Lac Deer désire qu'une réserve lui soit entièrement attribuée.

Que les emplacements des réserves établies pour chaque bande d'Indiens, dont les chefs ont signé le traité d'adhésion n° 9, en 1929 et 1930 ont été choisis entre lesdits commissionnaires et les chefs des tribus de chaque bande d'indiens.

Que les emplacements desdites réserves spécialement choisis et établis d'un commun accord entre lesdits commissionnaires et chaque chef des tribus d'Indiens soient inscrits dans le Rapport des commissionnaires, au chapitre des Adhésions au Traité n° 9 de 1930, dans lequel rapport les commissaires recommandaient: ...

a) Que la remise faite en 1905 par les Indiens des parties de territoire situé dans les Territoires du Nord-Ouest et